



Trekløverskolen

KJELLERUP • SJØRSLEV • VINDERSLEV

Skolebestyrelsesmøde den 8/12 2022 kl. 18:00-20:30 på afdeling Vinderslev

Indbudte:

Forældrerepræsentanter:

Line Boy Nielsen, Mette Hulmand Maul, Michael Neigaard Nielsen, Morten Brun Madsen, Nikolaj Majbækgaard, Sigrid Cecillie Juel Hansen, Vibeke Mikkelsen, Lasse Reuter, Mariane Fjendbo og Marianne Weigelt Kristensen.

Medarbejderrepræsentanter:

Marit Hughes, Nanna Larsen og Mette Skytte.

Elevrepræsentanter:

Emilie Lund Filtenborg og Magnus Nørgaard Jørgensen.

Ledelsesrepræsentanter:

Thomas Vestergaard Rasmussen og Kewin Hvidt Larsen.

Afbud:

Marit Hughes, 2 X Marianne, Morten, Sigrid

Mødeleder: Nikolaj

Referent: Thomas

Dagsorden

Godkendelse af dagsorden og referat (kl.18.00).

Ansvar for punktet: Nikolaj

Uddybning af punktet økonomi, og opsamling på information omkring: hjemmesiden og informationsfolderen. Evt. mulighed for video som referat til alle forældre medarbejdere fra formand og næstformand.

Referat

Nikolaj gennemgik dagsordenen og kom med forslag om video-ref. Af SB-mødet fremadrettet, som lægges på Aula efterfølgende.

Nyt fra elevrådet (kl. 18.05)

Formål:

Elevrådet har ønsket at komme på som et af de første punkter, og vi kan evt. drøfte referatet fra sidste elevrådsmøde, eller andre punkter.

Fra tidligere: Trafikken omkring skolen og parkeringsmuligheder, sko indenfor og svømmehal, referat fra den 3/10 og bevægelse og mobilpolitik referat fra 9/11.

Ansvar: Nikolaj

Referat

Ang. trafik omkring afd. Kjellerup, så har Kewin drøftet med politiet og kommunen om at lave ensretning på p-pladsen ved skolehallen + sløjfning af p-pladser ved AL-huset, så vejen kan gøres bredere – næste skridt er at kommunen laver flere droneoptagelser for at vurdere belastningsgraden & sikkerheden for de bløde trafikanter.

Sko-ordningen i afd. Kjellerup er en udfordring for særligt udskoling - - oprindeligt var det en fælles beslutning, særligt med hensyn til det nye byggeri – SB opfordrer skoleleder til at finde en mindelig løsning.

Svømmehallen – Kewin arbejder på en løsning, hvor det i det kommende skoleår bliver en del af skoleårets planlægning, så der er mulighed for, at man kan bruge svømmehallen. SFO i Kjellerup bruger den allerede, som et aktivitetstilbud.

Bevægelse – elevrådet vurderer at det er mere integreret i indskoling & mellemtrinnet – projektet der har kørt i udskoling, har været sat mere fokus på det, men ikke alle elever er positive overfor at skulle bevæge sig, så det er svært at holde fanen højt i det.

Elevrådet vil gerne drøfte brugen af mobiltelefoner o.lign. – den gamle skolebestyrelse har tidligere drøftet det – SB opfordrer elevrådet til sammen med lærerne at arbejde med det – Kewin orienterede om at personalet også er i proces omkring brugen af devices.

Elevrådet har valgt at have fokus på sproget sammen med biblioteket i et Demokrati-projekt, da det fylder for mange at der er behov for fokus på "TAL PÆNT" – elevrådet vil gerne forsøge at være spydspids for en bedre kultur, så det ikke bare er lærerne og pædagogerne som har fokus på det – opfordring fra SB til også at involvere forældrene om "tal pænt"-indsatsen.

Bilag:

Mobilpolitik?

Her fra ordensreglerne:

Mobiltelefoner mv.

Der skal være fokus på et godt undervisningsmiljø, der ikke forstyrres af mobiltelefoner i timerne. Lærere, pædagoger og elever har et fælles ansvar for at udarbejde holdbare løsninger for et godt læringsmiljø

- Mobiltelefoner, computer, Chromebook, iPad, laptop, tablet og lign. devices bruges i undervisningen til skolerelateret indhold.
- Der skal ikke foregå fritidsrelateret brug af devices i undervisningen.

Inklusion (kl. 18.25)

Formål

Vi har på forældresiden udarbejdet et skriv til offentliggørelse og debat. Vi vil gerne have en diskussion af dette skriv på mødet, så vi kan få det sendt videre. Vi stiller en række spørgsmål, som vi også kan drøfte på mødet:

Kan vi organisere elevernes skoledag, således der opstår færre konflikter i timerne og i frikvartererne?

Hvordan sikrer vi på skolen, at alle lærere har mulighed for at arbejde professionelt med forældresamarbejde?

Hvordan understøtter den fysiske indretning af skolen arbejdet med inkluderende undervisning?

Har læreren mulighed og kompetencerne til at hjælpe vores børn, så der er rum og plads til alle?

Hvilket beredskab har vi, hvis forældresamarbejdet er svært?

Hvordan arbejder vi med forventningsafstemning mellem skole og hjem?

Ansvar: Nikolaj

Referat

Nikolaj orienterede om hans forslag og om SB vil være med på at det sendes ud som et læserbrev

Kewin orienterede om indslaget i TV2.

– Nikolaj redigerer brevet og sender det til godkendelse i SB med en deadline for tilbagemelding.

Bilag:

Kommentar til indslaget i TV2 Østjylland – Sammen om inklusion

Link til indslaget: <https://www.tv2ostjylland.dk/arkiv?date=2022-10-14&clip=34016aa4-87ff-4461-a54c-8f49deda1abe>

Opfølgning på aldersblandet undervisning på afdeling Vinderslev og Sjørslev

(kl.18.45).

Formål

Vi ønsker en opfølgning på, hvordan det foregår i praksis med eksempler på skemaer, indhold og trivsel. Evt. svar på, hvordan skolehjemsamarbejdet foregår og faglig opfølgning på børnene.

Ansvar: Nikolaj

Referat

Kewin orienterede om, hvordan vi har arbejdet med at lave bredere børnefællesskaber. Der er blevet arbejdet med at få skabt en struktur gennem erfaringer, hvor der er nogle fag, der f.eks. er bedst at have først på dagen og andre sidst på dagen. Det har været vigtigt at lave et setup, hvor vi via holddeling får udfordret alle elever, samtidig med, vi får lavet en langsigtet løsning. Vi har som ledelse været tæt på, og personalet har lavet et stort stykke arbejde for at være der, hvor vi er nu.

Nanna gennemgik hvordan skemaet i praksis fungerer nu og orienterede om hvordan det er at gå fra klasseopdelt læring til at indgå i et team med aldersblandede læringsfællesskaber på tværs af 3 årgange, og at børnene oplever at de har fået flere venner.

Bilag

Klasseråd, aktivitetsudvalg og traditioner (kl.19.00)

Formål

Vi ønsker en opsamling og opfølgning på arbejdet på de forskellige afdelinger og hvordan aktivitetsudvalget er organiseret på de tre afdelinger. Vi ønsker også en opsamling på hvordan arbejdet med de fælles traditioner forløber. Vi får lige samlet op på om alle nu har klasser, som de har kontakt til.

Ansvar:

Referat

Kewin orienterede om at PU har drøftet hvilke traditioner vi som skole gerne vil fremme, så vi opleves som en skole – dette arbejde fremlægger Kewin på et kommende SB-møde, hvor

SB opfordrede til at skolen laver en kalender, så forældre kan se hvornår der er mulighed for at være med til juleklip o.lign. ligeledes at der tænkes et årshjul, så forældre ved hvornår der f.eks. er fastelavn, halloween og lign. Hvor man som forældre gerne må bakke op med udklædning o.lign.

Kommunikation (kl.19.25)

Formål

Vi skal følge op på punkterne omkring kommunikation fra sidste møde. Hvor langt er Kewin med et udkast til information til hjemmene? Hvordan synliggør vi skolebestyrelsens arbejde? Hvordan kommer vi i kontakt med kontaktførelserne? Vi ser sammen på hjemmesiden, og kommer med input.

Ansvar: Nikolaj

Referat

SB's opfordring til at skolen arbejder med at ensrette ugebrevne o.lign. arbejdes der med i PU – Kewin fremlægger det for SB, som gerne vil involveres i informationsarbejdet.

SFO (kl. 19.55) arbejde med musikskoler og

Formål

Medsendt er et forslag til princip.

Ansvar: Nikolaj

Referat

SB vedtog bilaget om princip for SFO, hvor skolen så udarbejder informationsmateriale til hjemmesiden, som præsenteres for SB inden det lægges ud på hjemmesiden.

Kewin gennemgik udkastet til princip for "Arbejdets fordeling" mellem lærere, pædagoger og øvrigt pædagogisk personale – SB kom med input, som Kewin arbejder ind i princippet til godkendelse på SB-mødet i januar 2023.

Bilag

Forslag til princip for Adgangen til at opfylde undervisningspligten ved at deltage i undervisningen i den kommunale musikskole eller ved eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening, jf. § 33, stk. 9. (LINK: Inspiration fra andre: <https://www.skole-foraeldre.dk/file/4216/download?token=ph3truhC>)
Forslag til princip for SFO (LINK: Inspiration fra andre: <https://www.skole-foraeldre.dk/file/4038/download?token=XkrG8km->)

Årshjul (kl. 19.55)

Formål

Vi samler op på prioriteringen af principper og fokuspunkter for Skolebestyrelsen.

Ansvar:

Referat

Formanden udsender en doodle, så de forældrevalgte i SB mødes og laver et udkast til årshjul, som bilag til SB-mødet i feb.

Bilag:

Referat fra sidste møde

Årshjul 2022-23

Orientering (Kl.20.05)

Formål

- Ledelsen: Ansættelser, økonomi.
- Hvad sker der på skolen?

Ansvar: Kewin

Referat

Kewin orienterede om nyansættelserne & status på økonomien.

Meddelelser (Kl.20.20)

Formål:

Mødedatoer skal vi lige vende og se om de skal flyttes lidt i det ny år.

Ansvar: Nikolaj

Referat

På mødet d. 16. januar 2023, revideres møderækken for resten af skoleåret.

Eventuelt (Kl. 20.25)

Kommende punkter

S/H-samarbejde (kommunikation)

Meddelelsesbog

Kommende mødedatoer

16/1 – Sjørslev

23/2 – Kjellerup

21/3 – Vinderslev

26/4 – Sjørslev

24/5 – Kjellerup

15/6 – Vinderslev